

興大人文學報

第五十二期

目次

主題論文：中部臺灣社會與文化專題

- 腦丁、隘勇與客家移民—埔里、魚池比較研究(1875-1945)·邱正略…………… 1
- 20世紀上半臺中地區閩客族群的分布
—幾種日治時期種族祖籍調查的分析比較……………許世融…………… 49
- 中秋烤肉—論戰後中秋節俗活動的變遷……………王志宇…………… 93

一般論文

- 水創生觀下的太歲數術
—數術規律之提出及「咸池為太歲」之辨析……………陳峻誌…………… 111
- 宗密會通儒釋的孝親觀……………劉峻佑…………… 147
- 近四十年臺灣學界研究清儒義理思想舉要論述……………陳治維…………… 177
- 《楚昭王疎者下船》之版本異文研究……………陳富容…………… 225
- 科舉、婚姻、人際網絡—北宋士人家族之起家與婚姻取向·郭玲姘…………… 253
- 理性反思、詩性想像與倫理教育
—論 Peter Winch 與 Martha Nussbaum 哲學思考的文學跨界·王俊斌…………… 291

附錄

- 徵稿簡約
- 撰稿格式

Chung Hsing Journal of the Humanities

Vol. 52

March 2014

Articles

Special Issue : Social and Cultural Changes in Central Taiwan

Cheng-lueh Chiu Nao-ding, Ai-yung and Hakka Migration:
A Comparison Research of Puli and Yuchi (1875-1945)..... 1

Shi-rong Xu The Hoklo and Hakka Ethnic Distribution in the Taichung Area During the
Japanese Governance:
An Analysis Comparison of Several Native Place Investigations
in 1901-1935 49

Chih-yu Wang The Barbecue in Moon Festival:
Discussing the Social Change of Moon Festival Activities 93

Literary and Cultural Criticism

Chun-chih Chen The Divination Regular Pattern of the Water-Genesis Conception:
From The Clue of Tai-sui's Synonyms..... 111

Jun-you Liu The Filial Concept of Tsung-mi's Harmonization of Confucianism
and Buddhism 147

Chih-wei Chen The Academic Thought Would Be Lifted and Commented to Study
Qing Dynasty of the Academia in Taiwan in the Past 40 Years..... 177

Fu-jung Chen The Research about Different Texts in Versions of *The Most Estranged
People of King Shu-Chu Must Be Disembarked* 225

Ling-feng Kuo Imperial Examination, Marriage, Social Network:
The Literati Families in Northern Song Dynasty and Their Building-up
Families and Marriage Orientation 253

Chun-ping Wang Rational Reflection, Poetic Imagination and Moral Education:
A Study of Peter Winch's and Martha Nussbaum's Literary
Border-crossing of Philosophical Thinking 291

Appendices

Notice to contributors

Style sheet